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Text posudku:

Hlavńım ćılem práce bylo otestovat použit́ı existuj́ıćıch technických indikátor̊u použ́ıvaných na

akciových a finančńıch trźıch pro obchodováńı na kryptoměnových burzách. Tento ćıl student splnil

t́ım, že implementoval framework pro testováńı chováńı r̊uzných obchodńıch strategíı založených

na technických indikátorech a otestoval je na obchodováńı s Bitcoinem. Samotné provedeńı je ale

slabš́ı a obsahuje celou řadu problémů popsaných ńıže.

Práce je rozdělena celkem do třech kapitol (kromě úvodu, závěru a př́ıloh). V prvńı kapitole (v

práci má č́ıslo 2) autor provád́ı základńı analýzu problému, stručně vysvětluje fungováńı burzy s

kryptoměnami a použ́ıvané technické indikátory. Část o souvisej́ıćıch pracech je ale velmi stručná

a zmiňuje pouze dvě práce zabývaj́ıćı se strojovým učeńım. To se mi v této rychle se rozv́ıjej́ıćı a

často studované oblasti zdá málo. Např́ıklad přehledový článek ze začátku minulého roku1 zmiňuje

celou řadu metod pro předpov́ıdáńı cen kryptoměn. Student dokonce ani nezmiňuje literaturu [1]

př́ımo doporučenou v zadáńı, která také zmiňuje několik pokročileǰśıch technik.

V daľśı kapitole student popisuje metodiku testováńı a navržený program, který má metody

otestovat. Práce ale nijak nediskutuje existuj́ıćı programy, které by se pro tento účel daly použ́ıt.

Např́ıklad obĺıbená platforma Metatrader má modul pro backtesting obchodńıch strategíı. Po-

dobně práce nezmiňuje, proč nebyla použita některá z existuj́ıćıch knihoven pro výpočet tech-

nických indikátor̊u (např. TA-Lib). Celkově práce p̊usob́ı dojmem, že student začal pracovat

bez potřebné př́ıpravy a analýzy problému. Tato kapitola také zároveň obsahuje vyhodnoceńı

navržených metod. Většina vyhodnoceńı je ale dělána př́ımo na datech, na kterých byla hledána

nastaveńı metod – takové výsledky ale jsou přehnaně optimistické a neukazuj́ı, jak budou metody

generalizovat na nová data. To je dobře vidět ve validaci na roce 2022 – žádná z metod ani zda-

leka nedosahuje výsledk̊u prezentovaných v kapitole dř́ıve. Mnohem lepš́ım zp̊usobem nastaveńı

1Fang, F., Ventre, C., Basios, M. et al. Cryptocurrency trading: a comprehensive survey. Financ Innov 8, 13
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parametr̊u by bylo nastavit je např. na prvńıch dev́ıti měśıćıch roku a validovat je na posledńıch

třech měśıćıch. Následně by se vybralo nastaveńı nejlépe funguj́ıćı na validačńıch datech. Autor

také navrhuje kombinaci indikátor̊u pro zlepšeńı chováńı. Tato kombinace je ale vytvořena pouze

ručně. U diplomové práce bych očekával aplikaci alespoň jednoduchých technik strojového učeńı.

Posledńı kapitola potom popisuje systém pro obchodováńı na burze Binance. Návrh a popis

systému vypadaj́ı rozumně, jakákoliv informace o tom, jestli byl systém i otestován ale chyb́ı.

V závěru práce potom student popisuje, že se mu podařilo dosáhnout výsledk̊u lepš́ıch výsledk̊u

než strategíı buy-and-hold a v některých letech dosáhl 2-6 násobného zhodnoceńı – tohle ale neńı

pravda a výsledky práce to neukazuj́ı. Tato č́ısla lze nalézt pouze u výsledk̊u na trénovaćıch

datech a nedá se očekávat, že by jich bylo možné prakticky dosáhnout. Naopak na validačńıch

datech nejlepš́ı metoda dosáhla zhodnoceńı pouze kolem 45 % a většina metod skončila hluboko

ve ztrátě.

Součást́ı práce je také implementace testovaćıho prostřed́ı. Ta se podle popisu v práci zdá

dobře navržená a rozšǐritelná. Ve zdrojovém kódu samotném se mi ale nepodařilo naj́ıt téměř

žádné komentáře a podrobněǰśı dokumentaci (než tu př́ımo v práci - kapitola 7) jsem také nenašel.

Z dokumentace neńı zřejmé, jak s kódem pracovat. Např́ıklad část o botovi ř́ıká, že se spust́ı

pomoćı několika př́ıkaz̊u, ve skutečnosti ale uvád́ı několik řádek kódu v Kotlinu, o kterých neńı

jasné, kam se maj́ı napsat.

Celkově lze konstatovat, že práce i přes všechny mé výtky splnila zadáńı a proto ji doporučuji

k obhajobě. Na druhou stranu si mysĺım, že se jedná o hraničńı práci – samotné zadáńı mi připadá

relativně jednoduché a provedeńı práce obsahuje řadu v́ıce i méně zásadńıch problémů, které vedou

k tomu, že jej́ı výsledky nejsou prakticky použitelné.

Práci doporučuji k obhajobě.

Práci nenavrhuji na zvláštńı oceněńı.

V Praze dne 24. ledna 2023
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